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Møteprotokoll Fauske Kommune  

   

Kommunestyre 
 
 

 

Møtedato: 01.10.2020 Fra kl. 10:00 Til behandling: Sakene  

Møte nr: 5/2020 Til kl. 19:15 Møtested: Valnesfjord flerbrukshall 

 
 
TILSTEDE PÅ MØTET: 
Medlemmer Parti 
Elisabeth Sollihaug AP 
Geir Mosti AP 
Geir Olsen AP 
Hilde Johanne Dybwad AP 
Kathrine Moan Larsen AP 
Nils-Christian Steinbakk AP 
Trine Nordvik Løkås AP 
Kassandra Eleni Bredrup Petsas FRP 
Leif Johan Lindstrøm FRP 
Stian Stenberg FRP 
Christian Bringsli H 
Ketil Skår H 
Marianne Tverå H 
Ronny Borge H 
Siv Anita Johnsen Brekke H 
Audun Krarup Jonassen KRF 
Anne Helene Godding R 
Per-Gunnar Kung Skotåm R 
Audun Dahl SP 
Karl Gunnar Strøm SP 
Marlen Rendall Berg SP 
Richard Furnes Skagen SP 
Øystein Gangstø SP 
Anne Fagerthun Stenhammer SV 
Ole Tobias Orvin SV 

 
Varamedlemmer Parti 
Embla Sofie K. Sørensen AP 
Sverre Hagen AP 
Marit Stemland FRP 
Ari Christian Tollånes H 

 
Andre: 
Berit Vestvann Johnsen 
Christer Nyrud 
Geir Mikkelsen 
Geir-Ove Kjellbakk 
Gull H. Pedersen 
Kariann Skar Sørdahl 
Lena Holmstrøm 
Liss-Ane Simonsen 
Mathias Braute 
Nils-Are Johnsplass 
Terje Valla 
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Torill Mørkhagen 
 
 
 
 
Møtenotater: 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Møtet var kunngjort i distriktets lokalaviser, og dokumentene 
var utlagt til ettersyn på kommunens hjemmeside. 

Ordfører Marlen Rendall Berg og varaordfører Ronny Borge ledet møtet. 

Det var ingen merknader til innkallinga. 

Merknader til dagsorden: 

· Sak 101/20 - Ekstra vedlegg 
· Sak 100/20 eventuelt deler som lukket møte. 
· Ketil Skår (H): Endrede åpningstider Fauskebadet. 

I forbindelse med åpning av Fauskebadet i høst er det endret drastisk i åpningstidene.  
Tidligere var det åpent på ettermiddag tirsdag, onsdag og fredag. Åpent torsdag 
morgen, samt lørdag og søndag på dagtid. 
Nå er dette endret til mandag til og med onsdag på ettermiddagstid, samt torsdag på 
morgenen. 
Dette har ført til at utfordringer både for Fauske svømmeklubb og helsesportslaget, 
som nå ikke får gjennomført de aktiviteter på samme gode måte som før.  
For gjennomføring av svømmeopplæring i regi av Norges svømmeskole har det stor 
betydning å få drive opplæring fordelt på to dager i uka, da det er vanskeligere for 
barna å huske det de lærte sist når det blir lengre mellom hver gang man får øve. Det 
har derfor vært prioritert å ha mandag og torsdag tilgjengelig for dette i alle år. 
I tillegg er alle familiene som har brukt Fauskebadet til helgeaktivitet nå helt avskåret 
fra bruk av anlegget. 
I den forbindelse ber jeg om svar på følgende spørsmål. 
1. Hvilken dialog har vært opp mot Fauske svømmeklubb, Fauske helsesportslag og 
eventuelt andre brukere før åpningstidene er endret? 
2. Hva er grunnen til at all åpning blir flyttet til første del av uken i stedet for å prioritere 
de dager med størst bruk av våre innbyggere? 
3. Hva er årsaken til at åpningstidene i det hele tatt endres, når alt har fungert så bra 
tidligere? 
4. Ser man for seg at dette er noe som gjelder bare ut året, eller ser administrasjonen 
for seg dette som en varig ordning? 

· Fotograf Adrian Øhrn Johansen arbeider med et fotoprosjekt om det norske 
lokaldemokratiet. Han vil følge møtet i dag og ta noen bilder. 

· Taletid på 3 minutter og replikk på 1 minutter ble enstemmig vedtatt. 
Dagsorden med merknader ble enstemmig godkjent. 

 

Svar på spørsmål: 
Ketil Skår (H): 
Kommunalsjef svarte. De endringer som er gjort, er knyttet til økonomi. Vi må redusere 
kostnader for billigere drift. Har vært dialog med lag og foreninger, men dialogen burde 
kanskje vært bedre. Varigheten er knyttet opp mot behandling av budsjettet. 
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Orienteringer: 

· Orientering om forslag til kommunal planstrategi og forslag til planprogram for ny 
samfunnsplan v/areal- og samfunnsplanlegger Liss-Ane Simonsen 

· Orientering om folkehelseoversikten v/areal- og samfunnsplanlegger Liss-Ane 
Simonsen og folkehelserådgiver Lena Holmstrøm 

· Orientering angående tildelte coronamidler til vedlikehold v/rådmannen 
 

Orienteringer fra ordfører: 

· Prosjektet "Bru til bru" - Møte med samferdselsdepartementet 
· Sjunkhatten folkehøgskole - Mandat til styringsgruppa kommer som sak i neste møte 
· Nasjonalparkstyre - Befaring i Junkerdal nasjonalpark. Vil lage viewpunkt ved 

Jakobsbakken 
· Covid-19 - De ansatte ha gjort en formidabel jobb. Testing er nå flyttet til paviljong 5. 
· Influensavaksine - Innkjøp ekstra. Starter fra uke 44 
· Destinasjon Salten - Evaluering kommer til neste møte 
· Struktur videregående skole arbeides med 
· Det har vært dialogmøte med fylkeskommunen angående gatelys, bussholdeplass i 

sentrum og FV530 mot Sulitjelma 
· Verdensdagen for psykisk helse vil bli avholdt 10. oktober i Fauske 
· Trafikkofrenes dag vil bli markert 
· Budsjettarbeidet - Formannskap, gruppeleder og utvalgsledere møttes etter forrige 

formannskapsmøte. Nytt møte vil bli 22. oktober. Her vil også fylkesmannen delta. 
 

Habilitet: 

· Ketil Skår: Sak 91/20 og 92/20 – Sitter som varamedlem til styret 
· Trine Nordvik Løkås: Sak 101/20 - Sitter i styret 
· Ronny Borge: Sak 102/20 - Sitter i styret 
· Per-Gunnar Skotåm: 101/20 - Satt i tidligere styre 

 

Sak 103/20 ble behandlet før sak 100/20. 

Sak 102/20 ble behandlet før sak 100/20. 

Sak 101/20 ble behandlet før sak 100/20. 

 

Embla Sørensen (AP) innvilget permisjon fra sak 102/20. 
Kassandra Petsas (FRP) innvilget permisjon fra sak 102/20. Marit Stemland (FRP) trådte inn. 
Christian Bringsli (H) innvilget permisjon fra sak 100/20. 
Kathrine Moan Larsen (AP) innvilget permisjon fra sak 100/20. 
Marianne Tverå (H) innvilget permisjon fra sak 100/20. 

 

Sak 100/20 ble enstemmig vedtatt behandlet i lukket møte med hjemmel i kommuneloven § 
11-5, andre ledd. 
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UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske 22.10.20 
 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 
Marlen Rendall Berg 
ordfører 

representant representant 

 
Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr           den 
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Saksliste 
 
Saksnr. Sakstittel  
075/20 Godkjenning av møtebok  

076/20 Delegerte saker i perioden  

077/20 Referatsaker i perioden  

078/20 Økonomimelding 2/2020  

079/20 Folkehelsa i Fauske 2020  

080/20 Eierskapsmelding – eierskapspolitikk Fauske kommune  

081/20 Ny samarbeidsavtale med vedtekter for RKK Salten 
kommunalt oppgavefellesskap 

 

082/20 Samhandlingsplan for Oppvekst og Kultur, 2020 - 2024  

083/20 Ny gruvedrift i Sulitjelma - Nye Sulitjelma gruver -  
Anmodning om svar 

 

084/20 Endring av områderegulering for Søbbesva  

085/20 Sluttbehandling - Områderegulering Skysselvika næring og 
industri 

 

086/20 Sluttbehandling - Detaljregulering - Fortau Erikstad-Lund  

087/20 Sluttbehandling detaljregulering - Fauske idrettshall - 
parkering 

 

088/20 Fastsetting av planprogram - detaljregulering Ågifjellet  

089/20 Veteranplan for Fauske kommune  

090/20 Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i 
landbruket 

 

091/20 Krav om lovlighetskontroll av vedtak i kommunestyresak 
58/20 - Forhåndsgodkjenning av kommunalt tilskudd ved 
utvidelse av barnehage 

 

092/20 Forhåndsgodkjenning av kommunalt tilskudd ved utvidelse 
av barnehage 

 

093/20 Fauske Storbilsenter AS - Søknad om erverv del av 
kommunalt areal fra eiendommen gnr. 103, bnr. 1085 - 
Truck stop 

 

094/20 Organisering av drift- og vedlikeholdsansvar for gatelys 
langs fylkesveier 

 

095/20 Særutskrift fra kontrollutvalget 23/20 - Plan for 
forvaltningsrevisjon 2020 - 2023 

 

096/20 Særutskrift fra kontrollutvalget 25/20 - Rapport 
forvaltningsrevisjon - Oppfølging Iris Salten IKS - Selvkost 
og offentlige anskaffelser 

 

097/20 Stortings- og sametingsvalget 2021 - Fastsetting av valgdag  

098/20 Valg av medlemmer til Indre Salten forliksråd eventuelt til 
Fauske forliksråd for perioden 1. januar 2021 til 31. 
desember 2024 

 

099/20 Interpellasjon til kommunestyremøtet 1. oktober 2020 - Om 
barn sendt til utlandet mot sin vilje 

 

100/20 Konstituering av kommunedirektør  

101/20 Galvano TIA AS – Fremtidig organisering – Unntatt 
offentlighet med hjemmel i offentlighetsloven § 13 jfr. 
forvaltningsloven § 13 første ledd nr. 2 

Unntatt 
offentlighet 

102/20 SKS - Aksjonæravtale - Revidert Unntatt 
offentlighet 

103/20 Grunngitt spørsmål til kommunestyremøte 1. oktober 2020 - 
Om Fauske kommunes syn på planer om journalsystemet 
AKSON 
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075/20: Godkjenning av møtebok 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Møtebok nr. 4/2020 godkjennes. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 075/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Møtebok nr. 4/2020 godkjennes. 

 
 
 
076/20: Delegerte saker i perioden 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 
 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 076/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
 
077/20: Referatsaker i perioden 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 
 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 077/20 Vedtak: 
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Vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 

 
 
 
078/20: Økonomimelding 2/2020 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

1. Økonomimelding 2/2020 tas til etterretning. 
 

2. Kun investeringer som gjøres iht. lovpålegg, avtalerettslige forpliktelser, 
reduksjon i driftsutgifter og/eller økt produktivitet/effektivitet i kommunal 
tjenesteproduksjon prioriteres i 2020. Øvrige investeringer utsettes inntil 
videre.  
 

3. Budsjettreguleringer gjennomføres som følger:  
 
Drift:  
 

 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Økonomimelding 2/2020 tas til etterretning. 
 

2. Kun investeringer som gjøres iht. lovpålegg, avtalerettslige forpliktelser, 
reduksjon i driftsutgifter og/eller økt produktivitet/effektivitet i kommunal 
tjenesteproduksjon prioriteres i 2020. Øvrige investeringer utsettes inntil 
videre.  
 

3. Budsjettreguleringer gjennomføres som følger:  
 
Drift:  
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Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Hilde Dybwad (AP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Rådmannen kommer tilbake til neste formannskapsmøte 
- med en plan på inndekning av det akkumulerte merforbruket 
- med tiltak for å redusere det forventede merforbruket 
 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
AP's tilleggsforslag ble forkastet med 6 (1FRP, 2H, 1R, 2SP) mot 3 (3AP) stemmer. 
 
FOR- 083/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

1. Økonomimelding 2/2020 tas til etterretning. 
 

2. Kun investeringer som gjøres iht. lovpålegg, avtalerettslige forpliktelser, 
reduksjon i driftsutgifter og/eller økt produktivitet/effektivitet i kommunal 
tjenesteproduksjon prioriteres i 2020. Øvrige investeringer utsettes inntil 
videre.  
 

3. Budsjettreguleringer gjennomføres som følger:  
 
Drift:  
 

 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Økonomisjef og kommunalsjef helse og omsorg orienterte. 
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Siv Anita Johnsen Brekke (H) fremmet følgende tilleggsforslag til innstillingen på vegne 
av FRP, H, KRF og SP: 
2. Fauske kommune er i en svært alvorlig situasjon. Merforbruket de siste årene er betydelig, og 
situasjonen forverres ytterligere jfr. Økonomimelding II, der rådmannen varsler et merforbruk 
også i 2020 tilsvarende 33-50 mill. 
3. Kommunestyret er svært bekymret over utviklingen, og rådmannen bes om å følge opp 
vedtak fattet i budsjett 2020 og vedtak om ytterligere stillingsreduksjon i økonomimelding I. 
4. Det er svært viktig for utviklingen av Fauske at det oppnås kontroll på kommunens 
driftsutgifter og at kostnadene reduseres. Det er en forutsetning at alle enheter driftes innenfor 
tildelt ramme. Rådmannen skal følge den økonomiske utviklingen tett, og snarest iverksette 
tiltak for enheter som avviker fra tildelt ramme. Rådmannen rapporterer tilbake til 
formannskapet løpende når tiltak må iverksettes. 
5. Prosessen med ytterligere tiltak i forhold til omstilling og effektivisering må intensiveres. Skal 
driftsbudsjettet komme i balanse, kostnadene reduseres og tidlligere års merforbruk dekkes inn, 
må den største utgiften som er lønnskostnader, reduseres betraktelig. Dette må skje i nær 
dialog med tillitsvalgte. Behovet for og omfanget av nedbemanning må drøftes, herunder mulige 
tiltak og virkemidler for å oppnå ønsket resultat. 
 
Hilde Dybwad (AP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Rådmannen kommer tilbake til neste formannskapsmøte 
- med en plan på inndekning av det akkumulerte merforbruket 
- med tiltak for å redusere det forventede merforbruket 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
AP's tilleggsforslag ble forkastet med 18 (3FRP, 5H, 1KRF, 2R, 5Sp, 2SV) mot 9 (9AP) 
stemmer. 
FRP/H/KRF/SP's tilleggsforslag ble vedtatt med  14 (3FRP, 5H, 1KRF, 5SP) mot 13 (9AP, 2R, 
2SV) stemmer. 
 
KOM- 078/20 Vedtak: 
Vedtak: 

1. Økonomimelding 2/2020 tas til etterretning. 
 

2. Kun investeringer som gjøres iht. lovpålegg, avtalerettslige forpliktelser, 
reduksjon i driftsutgifter og/eller økt produktivitet/effektivitet i kommunal 
tjenesteproduksjon prioriteres i 2020. Øvrige investeringer utsettes inntil 
videre.  
 

3. Budsjettreguleringer gjennomføres som følger:  
 
Drift:  
 

 

4. Fauske kommune er i en svaært alvorlig situasjon. Merforbruket de siste årene 
er betydelig, og situasjonen forverres ytterligere jfr. Økonomimelding II, der 
rådmannen varsler et merforbruk også i 2020 tilsvarende 33-50 mill. 
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5. Kommunestyret er svært bekymret over utviklingen, og rådmannen bes om å 
følge opp vedtak fattet i budsjett 2020 og vedtak om ytterligere stillingsreduksjon i 
økonomimelding I. 
 
6. Det er svært viktig for utviklingen av Fauske at det oppnås kontroll på 
kommunens driftsutgifter og at kostnadene reduseres. Det er en forutsetning at 
alle enheter driftes innenfor tildelt ramme. Rådmannen skal følge den 
økonomiske utviklingen tett, og snarest iverksette tiltak for enheter som avviker 
fra tildelt ramme. Rådmannen rapporterer tilbake til formannskapet løpende når 
tiltak må iverksettes. 
 
7. Prosessen med ytterligere tiltak i forhold til omstilling og effektivisering må 
intensiveres. Skal driftsbudsjettet komme i balanse, kostnadene reduseres og 
tidlligere års merforbruk dekkes inn, må den største utgiften som er 
lønnskostnader, reduseres betraktelig. Dette må skje i nær dialog med 
tillitsvalgte. Behovet for og omfanget av nedbemanning må drøftes, herunder 
mulige tiltak og virkemidler for å oppnå ønsket resultat. 

 
 
 
079/20: Folkehelsa i Fauske 2020 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer». 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer»  

 
 

 
Helse- og omsorgsutvalg 02.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
HEOM- 018/20 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer». 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 03.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
OPKU- 027/20 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer» . 
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Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 080/20 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer». 

 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 084/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer». 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 079/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret vedtar oversiktsdokumentet «Folkehelsa i Fauske 2020 – Oversikt over 
helsetilstand og påvirkningsfaktorer». 

 
 
 
080/20: Eierskapsmelding – eierskapspolitikk Fauske kommune 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunstyret: 

Fauske kommune vedtar eierskapsmeldingen/eierpolitikk vedlagt denne sak med de 
endringer fremkommet i møtet.  
 
Fauske kommune vedtar at rådmannen sammen med eierutvalget (formannskapet) 
utarbeider «Selskap spesifikke strategier» etter de beskrivelser gitt i eiermeldingen. 
Denne saken legges frem til kommunestyret løpet av våren 2021. 
 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar eiermeldingen/eierpolitikk vedlagt denne sak med de endringer 
fremkommet i møtet.  
 
Fauske kommune vedtar at rådmannen sammen med eierutvalget (formannskapet) 
utarbeider «Selskap spesifikke strategier» etter de beskrivelser gitt i eiermeldingen. 
Denne saken legges frem til kommunestyret løpet av våren 2021. 
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Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 086/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunstyret: 

Fauske kommune vedtar eierskapsmeldingen/eierpolitikk vedlagt denne sak med de 
endringer fremkommet i møtet.  
 
Fauske kommune vedtar at rådmannen sammen med eierutvalget (formannskapet) 
utarbeider «Selskap spesifikke strategier» etter de beskrivelser gitt i eiermeldingen. 
Denne saken legges frem til kommunestyret løpet av våren 2021. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt.. 
 
KOM- 080/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune vedtar eierskapsmeldingen/eierpolitikk vedlagt denne sak med de 
endringer fremkommet i møtet.  
 
Fauske kommune vedtar at rådmannen sammen med eierutvalget (formannskapet) 
utarbeider «Selskap spesifikke strategier» etter de beskrivelser gitt i eiermeldingen. 
Denne saken legges frem til kommunestyret løpet av våren 2021. 
 

 
 
 
081/20: Ny samarbeidsavtale med vedtekter for RKK Salten kommunalt 
oppgavefellesskap 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommunestyre godkjenner vedlagte forslag til nye vedtekter og 
samarbeidsavtale for RKK Salten oppgavefellesskap. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommunestyre godkjenner vedlagte forslag til nye vedtekter og 
samarbeidsavtale for RKK Salten oppgavefellesskap. 
 

 
Partssammensatt utvalg 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Daglig leder RKK orienterte. 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PART- 006/20 Vedtak: 
Innstilling til formannskapet: 

Fauske kommunestyre godkjenner vedlagte forslag til nye vedtekter og 
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samarbeidsavtale for RKK Salten oppgavefellesskap. 
 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Partssammensatt utvalgs innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 085/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommunestyre godkjenner vedlagte forslag til nye vedtekter og 
samarbeidsavtale for RKK Salten oppgavefellesskap. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 081/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommunestyre godkjenner vedlagte forslag til nye vedtekter og 
samarbeidsavtale for RKK Salten oppgavefellesskap. 

 
 
 
082/20: Samhandlingsplan for Oppvekst og Kultur, 2020 - 2024 
 
Vedtak som innstilling fra Oppvekst- og kulturutvalg - 03.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Temaplanen «Laget rundt barnet» vedtas i henhold til kommunens planstrategi som 
gjeldende for samhandlingsområdet oppvekst og kultur for perioden 2020 – 2024. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

 
Temaplanen «Laget rundt barnet» vedtas i henhold til kommunens planstrategi som 
gjeldende for samhandlingsområdet oppvekst og kultur for perioden 2020 – 2024. 
 

 
Oppvekst- og kulturutvalg 03.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
OPKU- 034/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Temaplanen «Laget rundt barnet» vedtas i henhold til kommunens planstrategi som 
gjeldende for samhandlingsområdet oppvekst og kultur for perioden 2020 – 2024. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Oppvekst- og kulturutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 082/20 Vedtak: 
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Vedtak: 
Temaplanen «Laget rundt barnet» vedtas i henhold til kommunens planstrategi som 
gjeldende for samhandlingsområdet oppvekst og kultur for perioden 2020 – 2024. 

 
 
 
083/20: Ny gruvedrift i Sulitjelma - Nye Sulitjelma gruver -  Anmodning om svar 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 

Fauske kommunestyre er positiv til planene for at ny gruvedrift i Sulitjelma blir realisert. 
En slik etablering vil skape mange arbeidsplasser og positive ringvirkninger for Fauske 
samfunnet sett under ett. Det fordres at alle retningslinjer og føringer fra sentrale 
myndigheter for en slik drift, blir fulgt. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Forslag til innstilling, foreslått av Geir Olsen, Arbeiderpartiet 
Ny gruvedrift vil skape aktivitet, nye arbeidsplasser og gi positive ringvirkninger for Fauske, 
Salten og samfunnet for øvrig. Det er også et godt tilskudd til det grønne skiftet. 
Kravet om statlig rensing av gjennomført gruvedrift står fast, og kan ikke belastes eller skyves 
over til ny gruvedrift. 
Kravet om grenseverdier som vedtatt i KOM-081/18 oppheves og Fauske kommune forholder 
seg til NGI rapport: Dok.nr. 20140315-04-R. 
Fellesforslag fra Arbeiderpartiet, SV, Høyre, Senterpartiet, FRP, KRF 
 

 
AP/FRP/H/KRF/SP/SV's forslag ble vedtatt med 25 (9AP, 3FRP, 5H, 1KRF, 5Sp, 2SV) mot 2 
(2R) stemmer avgitt for rådmannens forslag til vedtak. 
 
KOM- 083/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Ny gruvedrift vil skape aktivitet, nye arbeidsplasser og gi positive ringvirkninger for Fauske, 
Salten og samfunnet for øvrig. Det er også et godt tilskudd til det grønne skiftet. 
Kravet om statlig rensing av gjennomført gruvedrift står fast, og kan ikke belastes eller 
skyves over til ny gruvedrift. 
Kravet om grenseverdier som vedtatt i KOM-081/18 oppheves og Fauske kommune 
forholder seg til NGI rapport: Dok.nr. 20140315-04-R. 

 
 
 
084/20: Endring av områderegulering for Søbbesva 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 godkjenner Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av områderegulering for Søbbesva. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 godkjenner Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av områderegulering for Søbbesva. 
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Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 084/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 godkjenner Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av områderegulering for Søbbesva. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 084/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 godkjenner Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av områderegulering for Søbbesva. 

 
 
 
085/20: Sluttbehandling - Områderegulering Skysselvika næring og industri 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som 
det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 
1997004. 
 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som 
det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 
1997004. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 082/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som 
det nå foreligger. 
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Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 
1997004. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 085/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som 
det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 
1997004. 
 

 
 
 
086/20: Sluttbehandling - Detaljregulering - Fortau Erikstad-Lund 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fortau Erikstad-Lund, plan-id 2020005, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Badeplass Erikstad, plan-ID 1988001, og 
reguleringsplan for Håkonheim, plan-ID 2005008. 
 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fortau Erikstad-Lund, plan-id 2020005, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Badeplass Erikstad, plan-ID 1988001, og 
reguleringsplan for Håkonheim, plan-ID 2005008. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 081/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fortau Erikstad-Lund, plan-id 2020005, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Badeplass Erikstad, plan-ID 1988001, og 
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reguleringsplan for Håkonheim, plan-ID 2005008. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 086/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fortau Erikstad-Lund, plan-id 2020005, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Badeplass Erikstad, plan-ID 1988001, og 
reguleringsplan for Håkonheim, plan-ID 2005008. 

 
 
 
087/20: Sluttbehandling detaljregulering - Fauske idrettshall - parkering 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fauske idrettshall - parkering, plan-id 2020003, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av gjeldende områderegulering for nye Vestmyra skole med plan-
ID 2014001. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fauske idrettshall - parkering, plan-id 2020003, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av gjeldende områderegulering for nye Vestmyra skole med plan-
ID 2014001. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 083/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fauske idrettshall - parkering, plan-id 2020003, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av gjeldende områderegulering for nye Vestmyra skole med plan-
ID 2014001. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
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Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 087/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte 
forslag til detaljregulering for Fauske idrettshall - parkering, plan-id 2020003, som det nå 
foreligger. 

 
Planen erstatter deler av gjeldende områderegulering for nye Vestmyra skole med plan-
ID 2014001. 

 
 
 
088/20: Fastsetting av planprogram - detaljregulering Ågifjellet  
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Med hjemmel i plan- og bygningslovens § 11-13, vedtas og fastsettes planprogram for 
massedeponi ved Ågifjellet.  

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Med hjemmel i plan- og bygningslovens § 11-13, vedtas og fastsettes planprogram for 
massedeponi ved Ågifjellet.  

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 088/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Med hjemmel i plan- og bygningslovens § 11-13, vedtas og fastsettes planprogram for 
massedeponi ved Ågifjellet.  

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 088/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Med hjemmel i plan- og bygningslovens § 11-13, vedtas og fastsettes planprogram for 
massedeponi ved Ågifjellet.  

 
 
 
089/20: Veteranplan for Fauske kommune 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Plan for personell som har deltatt i internasjonale tjenester (veteranplan) vedtas. 
Rådmannen ser til at det utarbeides en tverrsektoriell tiltaksdel (Del 2). Denne evalueres 
og justeres årlig. 
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Rådmannens forslag til innstilling: 

Plan for personell som har deltatt i internasjonale tjenester (veteranplan) vedtas. 
Rådmannen ser til at det utarbeides en tverrsektoriell tiltaksdel (Del 2). Denne evalueres 
og justeres årlig. 
 

 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 087/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Plan for personell som har deltatt i internasjonale tjenester (veteranplan) vedtas. 
Rådmannen ser til at det utarbeides en tverrsektoriell tiltaksdel (Del 2). Denne evalueres 
og justeres årlig. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 089/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Plan for personell som har deltatt i internasjonale tjenester (veteranplan) vedtas. 
Rådmannen ser til at det utarbeides en tverrsektoriell tiltaksdel (Del 2). Denne evalueres 
og justeres årlig. 

 
 
 
090/20: Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i landbruket 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Det framlagte forslaget til «Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i landbruket 
2021 -2024 Fauske kommune» godkjennes. 
 
Rådmannen kan omdisponere bruken av tilskuddsmidlene innenfor rammen av 
gjeldende forskrifter hvis dette er nødvendig for å nytte tilskuddsmidlene fullt ut. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Det framlagte forslaget til «Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i landbruket 
2021 -2024 Fauske kommune» godkjennes. 
 
Rådmannen kan omdisponere bruken av tilskuddsmidlene innenfor rammen av 
gjeldende forskrifter hvis dette er nødvendig for å nytte tilskuddsmidlene fullt ut. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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PLUT- 090/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Det framlagte forslaget til «Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i landbruket 
2021 -2024 Fauske kommune» godkjennes. 
 
Rådmannen kan omdisponere bruken av tilskuddsmidlene innenfor rammen av 
gjeldende forskrifter hvis dette er nødvendig for å nytte tilskuddsmidlene fullt ut. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 090/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Det framlagte forslaget til «Lokale tiltaksstrategier for miljø- og næringstiltak i landbruket 
2021 -2024 Fauske kommune» godkjennes. 
 
Rådmannen kan omdisponere bruken av tilskuddsmidlene innenfor rammen av 
gjeldende forskrifter hvis dette er nødvendig for å nytte tilskuddsmidlene fullt ut. 

 
 
 
091/20: Krav om lovlighetskontroll av vedtak i kommunestyresak 58/20 - 
Forhåndsgodkjenning av kommunalt tilskudd ved utvidelse av barnehage 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Vedtak i kommunestyresak 58/20 oppheves. 
 
Saken tas opp til ny behandling. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Ketil Skår (H) stilte spørsmål med egen habilitet. Han er medeier og varamedlem til styret i 
Lyngheia barnehage. 
Skår ble enstemmig erklært inhabil med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første ledd e). 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (H) fremmet følgende forslag på vegne av FRP, H, KRF og SP: 
1. Kommunestyret tar krav om lovlighetskontroll til følge og opphever vedtak i sak 58/20. 
2. Rådmannen bes fremme ny sak for kommunestyret i neste møte. Ved fremleggelse av ny sak 
ber kommunestyret om at muligheten for å eventuelt redusere antall plasser i de kommunale 
barnehagene utredes, likt antall plasser Lyngheia barnehage søker om forhåndsgodkjenning av. 
 
FRP/H/KRF/SP's forslag pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
Rådmannens forslag til vedtak 2. avsnitt ble vedtatt med 22 (9AP, 3FRP, 4H, 1KRF, 5SP) mot 4 
(2R, 2SV) stemmer. 
FRP/H/KRF/SP's forslag pkt. 2 ble vedtatt med 13 (3FRP, 4H, 1KRF, 5SP) mot 13 (9AP, 2R, 
2SV) stemmer (ordfører dobbeltstemme). 
 
KOM- 091/20 Vedtak: 
Vedtak: 

1. Kommunestyret tar krav om lovlighetskontroll til følge og opphever vedtak i sak 58/20. 
Saken tas opp til ny behandling. 
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2. Rådmannen bes fremme ny sak for kommunestyret i neste møte. Ved fremleggelse av 
ny sak ber kommunestyret om at muligheten for å eventuelt redusere antall plasser i de 
kommunale barnehagene utredes, likt antall plasser Lyngheia barnehage søker om 
forhåndsgodkjenning av. 

 
 
 
092/20: Forhåndsgodkjenning av kommunalt tilskudd ved utvidelse av barnehage 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 

Kommunestyret viser til søknad om forhåndsgodkjenning av kommunalt tilskudd for nye 
barnehageplasser i Lyngheia private barnehage. 
 
Kommunestyret opprettholder avslag på søknaden med bakgrunn i behovsanalyse om 
barnehagedekning gjort i saksutredningen til sak 58/20 og fødselsutvikling i Fauske 
kommune.  
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Ketil Skår (H) stilte spørsmål med egen habilitet. Han er medeier og varamedlem til styret i 
Lyngheia barnehage. 
Skår ble enstemmig erklært inhabil med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første ledd e). 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (H) fremmet utsettelsesforslag på vegne av FRP, H, KRF, SP: 
Saken utsettes. 
 
Utsettelsesforslaget ble vedtatt med med 13 (3FRP, 4H, 1KRF, 5SP) mot 13 (9AP, 2R, 2SV) 
stemmer (ordfører dobbeltstemme). 
 
KOM- 092/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Saken utsettes. 
 
 
 
093/20: Fauske Storbilsenter AS - Søknad om erverv del av kommunalt areal fra 
eiendommen gnr. 103, bnr. 1085 - Truck stop 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 
103, bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte 
deler av eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av 
infrastruktur, og annet bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av 
Blålysbygget. Dette kun ved behov. 
 
Eiendommen selges til kr. 300,- m2. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 

Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 
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103, bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte 
deler av eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av 
infrastruktur, og annet bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av 
Blålysbygget. Dette kun ved behov. 
 
Eiendommen selges til ny næringstakst på NOK 500,- pr m2. 
 
 

 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannen endret forslag til innstilling: 

Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 
103, bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte 
deler av eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av infrastruktur, 
og annet bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av Blålysbygget. Dette kun 
ved behov. 
 
Eiendommen selges til ny næringstakst. 

 
Ronny Borge (H) fremmet på vegne av H, SP, FRP følgende endring i siste setning: 
Eiendommen selges til kr. 300 m2.  
 
Rådmannens endrede forslag til innstilling 1. og 2. avsnitt ble enstemmig vedtatt. 
H/FRP/SP's forslag ble vedtatt med 5 (1FRP, 2H, 2SP) mot 4 (3AP, 1R) stemmer avgitt for 
rådmannens endrede forslag til innstilling 3. avsnitt. 
 
FOR- 089/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 
103, bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte 
deler av eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av 
infrastruktur, og annet bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av 
Blålysbygget. Dette kun ved behov. 
 
Eiendommen selges til kr. 300,- m2. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Geir Olsen (AP) fremmet rådmannens forslag til innstilling: 
Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 103, 
bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte deler av 
eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av infrastruktur, og annet 
bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av Blålysbygget. Dette kun ved behov. 

 
Eiendommen selges til ny næringstakst. 
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Formannskapets innstilling ble vedtatt med 14 (3FRP, 5H, 1KRF, 5SP) mot 13 (9AP, 2R, 2SV) 
stemmer avgitt for AP's forslag. 
 
KOM- 093/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske Storbilsenter AS får ervervet og fradelt ca 4700 kvm av kommunal grunn fra gnr. 
103, bnr. 1085 slik som skissen viser under følgende forutsetninger: 
 
Fauske kommune eller dets underentreprenører gis rett til å kunne, ved behov, benytte 
deler av eiendommen som transportstrekning i forbindelse med etablering av 
infrastruktur, og annet bygningsmessig arbeider i forbindelse med etablering av 
Blålysbygget. Dette kun ved behov. 
 
Eiendommen selges til kr. 300,- m2. 

 
 
 
094/20: Organisering av drift- og vedlikeholdsansvar for gatelys langs fylkesveier 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Av økonomiske årsaker vedtar kommunestyret fortsatt drift av gatelys langs 
fylkesveiene inntil videre. Kommunestyret ber rådmannen fortsette den positive dialogen 
med Nordland Fylkeskommune om videre løsning i saken. 
  
Saken kommer opp på nytt i forbindelse med budsjettet for 2021. 

 
 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 094/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Av økonomiske årsaker vedtar kommunestyret fortsatt drift av gatelys langs 
fylkesveiene inntil videre. Kommunestyret ber rådmannen fortsette den positive dialogen 
med Nordland Fylkeskommune om videre løsning i saken. 
  
Saken kommer opp på nytt i forbindelse med budsjettet for 2021. 

 
 
 
095/20: Særutskrift fra kontrollutvalget 23/20 - Plan for forvaltningsrevisjon 2020 - 2023 
 
Kontrollutvalgets forslag til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner kontrollutvalgets forslag til plan for forvaltningsrevisjon 
2020-2023 med følgende prioriterte tema for forvaltningsrevisjon: 

 
1.          Økonomistyring 
2.          Sykefravær 
3.          Eiendomsforvaltning 
4.          Oppfølgning av politiske vedtak 
5.          Administrativ struktur 
6.          Nivå på tjenesteyting 
7.          Gjennomføring av omstilling 
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Kommunestyret delegerer myndighet til kontrollutvalget til å foreta endringer og 
omprioriteringer i planene, samt til å kunne definere og avgrense konkrete prosjekter 
innenfor de utvalgte områdene i planen. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Kontrollutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 095/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner kontrollutvalgets forslag til plan for forvaltningsrevisjon 
2020-2023 med følgende prioriterte tema for forvaltningsrevisjon: 

 
1.          Økonomistyring 
2.          Sykefravær 
3.          Eiendomsforvaltning 
4.          Oppfølgning av politiske vedtak 
5.          Administrativ struktur 
6.          Nivå på tjenesteyting 
7.          Gjennomføring av omstilling 
 

Kommunestyret delegerer myndighet til kontrollutvalget til å foreta endringer og 
omprioriteringer i planene, samt til å kunne definere og avgrense konkrete prosjekter 
innenfor de utvalgte områdene i planen. 

 
 
 
096/20: Særutskrift fra kontrollutvalget 25/20 - Rapport forvaltningsrevisjon - Oppfølging 
Iris Salten IKS - Selvkost og offentlige anskaffelser 
 
Kontrollutvalgets forslag til vedtak: 

1. Forvaltningsrevisjonsrapporten OPPFØLGNING Iris Salten IKS – Selvkost og 
Offentlige anskaffelser er forelagt kommunestyret i Fauske og tas til etterretning.  

 
2. Kommunestyret ber selskapet merke seg rapportens anbefaling. 

 
3. Kommunestyret sier seg tilfreds med at kommunestyrets vedtak i sak 04/19 i stor grad 

er fulgt opp av selskapet.  

 
 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Kontrollutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 096/20 Vedtak: 
Vedtak: 

1. Forvaltningsrevisjonsrapporten OPPFØLGNING Iris Salten IKS – Selvkost og 
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Offentlige anskaffelser er forelagt kommunestyret i Fauske og tas til etterretning.  

 
2. Kommunestyret ber selskapet merke seg rapportens anbefaling. 

 
3. Kommunestyret sier seg tilfreds med at kommunestyrets vedtak i sak 04/19 i stor 

grad er fulgt opp av selskapet.  

 
 
 
097/20: Stortings- og sametingsvalget 2021 - Fastsetting av valgdag 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskap - 23.09.2020 
Innstilling til kommunestyret: 

I forbindelse med stortings- og sametingsvalget 2021 avholdes det i Fauske kommune 
valg mandag 13. september 2021. 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

I forbindelse med stortings- og sametingsvalget 2021 avholdes det i Fauske kommune 
valg mandag 13. september 2021. 
 

 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 096/20 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

I forbindelse med stortings- og sametingsvalget 2021 avholdes det i Fauske kommune 
valg mandag 13. september 2021. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 097/20 Vedtak: 
Vedtak: 

I forbindelse med stortings- og sametingsvalget 2021 avholdes det i Fauske kommune 
valg mandag 13. september 2021. 

 
 
 
098/20: Valg av medlemmer til Indre Salten forliksråd eventuelt til Fauske forliksråd for 
perioden 1. januar 2021 til 31. desember 2024 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Hvis kommunestyrene i Beiarn, Fauske, Saltdal og Sørfold fatter likelydende vedtak om 
felles forliksråd fattes følgende vedtak og valg: 
 
Som medlem og varamedlem til Indre Salten forliksråd velges: 
Medlem: …………………… 
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Varamedlem: ……………… 
 
Som forslag til formann velges: ……………….. 
 
 
Hvis kommunestyrene i Saltdal og/eller Sørfold ikke fatter likelydende vedtak om felles 
forliksråd som Beiarn og Fauske fattes følgende vedtak og valg: 
 
Som forliksråd for perioden 1. januar 2021 – 31. desember 2024 velges:  
Medlemmer:  
1. ..........  
2. ..........  
3. ..........  
 
Varamedlemmer:  
1. ..........  
2. ..........  
3. ..........  
 
Som formann velges:  
................................... 

 
 
Formannskap 23.09.2020: 
 
 
Behandling: 
Ordfører foreslo: 
Saken oversendes kommunestyret uten realitetsbehandling i formannskapet. 
 
Ordførers forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 095/20 Vedtak: 
Vedtak: 
Saken oversendes kommunestyret uten realitetsbehandling i formannskapet. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Siv Anita Johnsen Brekke (H) fremmet følgende omforente forslag: 
Som forliksråd for perioden 1. januar 2021 – 31. desember 2024 velges:  

Medlemmer:  
1. Beate Setså Borge 
2. Ole Martin Pettersen 
3. Gro Anita Olsen 
 
Varamedlemmer:  
1. Lisbeth Kvæl 
2. Per Kristen Løkås 
3. Åge Ellingsen 
 
Som  leder velges:  
Beate Setså Borge 

 
Det omforente forslaget ble enstemmeig vedtatt. 
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KOM- 098/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Som forliksråd for perioden 1. januar 2021 – 31. desember 2024 velges:  
Medlemmer:  
1. Beate Setså Borge, Kirkeveien 43 B, 8207 Fauske 
2. Ole Martin Pettersen, Leivsetveien 9, 8211 Fauske 
3. Gro Anita Olsen, Oppigardsveien 8, 8200 Fauske 
 
Varamedlemmer:  
1. Lisbeth Kvæl, Emil Knudsensvei 19 B, 8230 Sulitjelma 
2. Per Kristen Løkås, Sankthanshågen 12, 8215 Valnesfjord 
3. Åge Ellingsen, Finneidgata 22 A, 8210 Fauske 
 
Som  leder velges:  
Beate Setså Borge 

 
 
 
099/20: Interpellasjon til kommunestyremøtet 1. oktober 2020 - Om barn sendt til utlandet 
mot sin vilje 
 
 

 
Kommunestyre 18.06.2020: 
 
 
Behandling: 
 
 
KOM- 071/20 Vedtak: 
Saken utsettes til neste møte. 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Interpellanten leste interpellasjonen. 
 
KOM- 099/20 Vedtak: 
Ordfører svarte: 

- Kan ordfører garantere for at barnevernstjenesten i Fauske kommune ikke har betalt for 
at barn sendes på koranskoler? 
 
Barneverntjenesten har aldri dekket utgifter til å sende barn av innvandrerfamilier til 
koranskoler. Vi dekker heller ikke ferie/fritidsreiser til hjemlandet.  
 
 
- Hvordan jobber kommunen for å avdekke og hindre negativ sosial kontroll? 
 
Dette er et stort og noe generelt spørsmål som omhandler flere enheter, både 
flyktningetjeneste, voksenopplæring, skole, barnehage, barnevernstjeneste, PPT, 
Familiesenter osv. Og jeg tenker at det ikke bare omhandler minoritetsfamilier, men slik 
jeg oppfatter interpellasjonen kan vi begrense oss til minoritetsfamilier og hvordan det 
jobbes mot dem spesifikt med forebygging.I de familiene barneverntjenesten er inne med 
tiltak vil dette være tematikk og grunnlag for oppmerksomhet. Vanskelig tema, 
eksempelvis er bruk av hijab sosial kontroll eller ønske om å følge tradisjoner eller 
kultur/religion?  
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Fra høsten starter kommunen opp med prosjektet TIMS minoritet som skal jobbe tett opp 
mot alle familier med minoritetsbakgrunn i Fauske. Prosjektmedarbeider er også ansatt på 
flyktningkontoret og har god oversikt over bosatte flyktninger på Fauske.  
 
 
- Hvis kommunen og dens tjenester mistenker eller avdekker at foreldre skal sende eller 
har sendt barna til utlandet, vil ordfører sikre at kommunen gjør det de kan for å hindre og 
anmelde slike forhold til politiet? 
 
Vi har handlingsplikt hvis vi mistenker at barn utsettes for vold, overgrep, mishandling, 
kjønnslemlestelse osv. Dette gjelder alle barn, ikke bare de med minoritetsbakgrunn. 
For eksempel så er det et ekstra fokus på minoritetsbarn og reiser i forbindelse med ferier. 
Det er retningslinjer for å avdekke og forhindre at barn sendes til hjemland der man 
mistenker at de kan bli utsatt for uønskede hendelser. Dette er retningslinjer som jobbes 
med av både skoler, barnehager, familiesenter, barnevernstjeneste, flyktningetjeneste osv. 
Det er en plikt å melde slike forhold til politiet og forhindre avreise fra Norge fra alle 
tjenester.  
 
Barneverntjenesten har et godt samarbeid med politiet. I saker der barnevernet er usikker 
diskuterer devgjerne saker anonymt, før de i samarbeid avgjør anmeldelse. Dersom 
barnevernstjenesten mistenker eller avdekker slike forhold blir de selvfølgelig anmeldt. 
Svarene er basert på de familiene som er klienter hos barnevernet, og det er jo en liten del 
av gruppen innvandrerfamilier. 

 
 
 
100/20: Konstituering av kommunedirektør 
 
Ordførers forslag til vedtak: 

Saken legges frem uten innstilling. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Møtet ble lukket med hjemmel i kommuneloven § 11-5, andre ledd. 
 
Det ble vedtatt å kontituere eksternt med 15 (3FRP, 4H, 1KRF, 5SP, 2R) mot 10 (8AP, 2SV) 
stemmer. 
 
Ronny Borge (H) foreslo: 
Helge Akerhaugen konstitueres som kommunedirektør i Fauske kommune fra 1.11.2020 fram til 
ny kommunedirektør tiltrer. 
Han gis en avlønning lik dagens rådmannslønn. 
 
H's forslag ble vedtatt med 16 (3FRP, 3H, 1KRF, 5SP, 2R, 2SV) mot 7 (7AP) stemmer. 
 
KOM- 100/20 Vedtak: 
Vedtak:  

Helge Akerhaugen konstitueres som kommunedirektør i Fauske kommune fra 1.11.2020 
fram til ny kommunedirektør tiltrer. 
Han gis en avlønning lik dagens rådmannslønn. 
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101/20: Galvano TIA AS – Fremtidig organisering – Unntatt offentlighet med hjemmel i 
offentlighetsloven § 13 jfr. forvaltningsloven § 13 første ledd nr. 2 
 
 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
KOM- 101/20 Vedtak: 
Vedtak er unntatt offentlighet med hjemmel i offentleglova § 23, fjerde ledd 

 
 
 
102/20: SKS - Aksjonæravtale - Revidert 
 
      
      
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
KOM- 102/20 Vedtak: 
Vedtak: 

Det vedlagte forslaget til aksjonæravtale i SKS tilskuttes av kommunestyret. 
 
 
 
103/20: Grunngitt spørsmål til kommunestyremøte 1. oktober 2020 - Om Fauske 
kommunes syn på planer om journalsystemet AKSON 
 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
 
Behandling: 
Spørsmålsstiller leste det grunngitte spørsmålet. 
 
KOM- 103/20 Vedtak: 
Ordfører svarte: 

Har Fauske Kommune hørt om AKSON journal systemet ? 
Ja, Fauske kommune er invitert å ta del i en intensjonsavtale som øvrige kommuner i 
forhold til samarbeidet om AKSON. Invitasjonen er kommet fra KS og helsedepartementet, 
og har til intensjon å svare på Meld. St. 9 (2012-2013) «En innbygger – en journal»  aom 
setter mål for IKT-utviklingen i helse- og omsorgssektoren. Invitasjonen er til nå kun 
håndtert administrativt. 
 
Har dette vært tema i noen utvalg eller møter i helseavdelingen ? 
Både ja og nei. Det har slik nevnt ikke vært tematisert i politiske møter i helse og 
omsorgsutvalget. Det er diskutert internt i den administrative ledelsen i kommunen. 
Ordføreren har blitt informert fra rådmannen at det er en intensjon om å sette saken opp til 
politiske behandling høsten 2020.  
 

Har Fauske Kommune mottatt invitasjonen om å skrive under intensjonsavtalen og hva har 
kommunen i tilfelle gjort med dette  ? 
Fauske kommune er forespurt om å ta stilling til intensjonsavtalen. Ordføreren er informert 
av rådmannen at planen var å behandle denne invitasjonen i møtet i juni 2020, dette ble 
ikke gjennomført grunnet både sykefravær i kommunens øverste ledelse. Derfor har 
rådmannen signalisert at denne vil behandles i helse og omsorgsutvalget, og 
kommunestyret i løpet av høsten 2020.  
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Hvis Kommunen har godtatt noe i denne saken, hvordan tenker ordføreren at dette skal 
gjøres sett i lys av vår meget anstrengte økonomi ? 
Ordfører understreker at det per dags dato ikke foreligger noen økonomiske forpliktelser 
knyttet til arbeidet med AKSON. Det er også viktig å understreke at intensjonserklæringen 
ikke innebærer noen kjøpsforpliktelse eller økonomiske forpliktelser. Det er imidlertid 
relevant å ta stilling til om men innledningsvis ønsker å være med eller ikke. Den videre 
politiske behandlingen må avklare om de praktiske og økonomiske sidene av saken i løpet 
av 2021.   
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Sak nr.   Dato 
105/20 Kommunestyre 05.11.2020 

 
 
Referatsaker i perioden 
 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 
 
Underliggende saker: 
1, Vedørende høring på innspillsnotat i forbindelse med behandling av struktursak for 
videregående opplæring i Nordland 
 
 
 
 
 
Geir Mikkelsen 
rådmann 
 



 

Nordland fylkeskommune 
Att: Fylkesråd for utdanning og kompetanse 
  

 
  Bodø, 22. oktober 2020 

 
Vedørende høring på innspillsnotat i forbindelse med 
behandling av struktursak for videregående opplæring i 
Nordland  
Salten Regionråd viser til tidligere innsendte innspill datert 5. oktober 2020 i forbindelse med 
ny struktur for videregående opplæring i Nordland. Regionrådet står fast ved disse 
innspillene og ber om at innspillene tas med i behandlingen av struktursaken i 
desembertinget.  
  
Etter dialog med ordførerne i de ti kommunene i Salten, er det viktig for oss å gi 
fylkeskommunen tilbakemelding om at det er en klar forventning / krav til at kommunene 
høres i denne innspillsrunden. Ingen av kommunene i Salten har mottatt henvendelse om 
dette. Vi minner om at regionrådet er et politisk samarbeidsorgan som ikke kan erstatte 
kommunenes selvstendige innspill, og at det er helt nødvendig at fylkeskommunen i viktige 
saker som dette hører kommunene på selvstendig grunnlag. 
 
Vi ønsker også å bemerke at innspillsfristen på ca. 2 uker er alt for kort i denne viktige saken. 
Det anmodes derfor om at kommunene får utsatt innspillfristen, og at innspillsnotatet 
oversendes alle kommunene for høring. 
 

Med vennlig hilsen 

På vegne av alle ordførerne i Salten, 

 

Salten Regionråd 

Ida Pinnerød (sign.) Rune Berg (sign.)  
leder nestleder   
  



 

 
 
Kopi: 
Kommunene i Salten  
 
 
 
 
Arkiv: Styret/2020  
Dokument: br20201022 til nfk - vedørende høring ny struktur vgs 
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Fauske kommune - ny brannordning, Salten Brann IKS 
 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

Kommmunestyret slutter seg til forslaget til ny brannordning, slik beskrevet fra Salten Brann IKS.  
 

 
Sammendrag: 
Salten Brann IKS er Saltens kommunenes felles brann- og redningstjeneste. Selskapet er av eierne 
utfordret å revidere brannordningen for Salten.  
Selskapet har nå lagt fram sin faglige vurdering og anbefaling om en revidert brannordning, og ber 
kommunene om å komme med en tilbakemelding på denne anbefalingen.  
Rådmannen mener at revideringen selskapet har gjennomført er faglig forsvarlig utredet, og at 
eierkommunenes involvering i arbeidet er ivaretatt.   
Rådmannen anbefaler at kommunestyret vedtar ny brannordning foreslått av Salten Brann IKS.  
Bakgrunnen for saken er å gi kommunestyret anledning om å uttale seg om saken før den går til 1 gangs 
behandling i styret i selskapet 11.desember 2020.  
 
 
Saksopplysninger: 
 
Kommunens brann- og redningstjeneste er organisert i Salten Brann IKS. Salten Brann IKS er et 
interkommunalt brann- og redningsselskap som eies av kommunene Beiarn, Bodø, Fauske, Gildeskål, 
Hamarøy, Meløy, Saltdal, Steigen, Sørfold og Værøy  
Selskapet har mer enn 350 medarbeidere hvorav brorparten er deltidsstillinger. Regionen har over 80 
000 innbyggere med stor geografisk utstrekning. Selskapet har også ansvaret for 110-
nødmeldetjenesten for 41 kommuner i Nordland og Sør-Troms tilsvarende en befolkning på 271 000 
innbyggere. Selskapets hovedkontor er i Bodø. 
 
Selskapet ble opprettet 1.januar 2007. På oppdrag fra representantskapet og styret har selskapet fått i 
oppgave å analysere og vurdere dagens brannordning. Selskapets brannordning har ikke vært revidert 
siden opprettelsen av selskapet.  
Bakgrunnen for evalueringen er å sikre at brannordning er i tråd med de forventninger som stilles til en 
moderne brann- og redningsberedskap. Videre ønsker kommunene at oppdraget spisse til 
kjerneoppgavene i selskapet, med bakgrunn i bekymring om økte utgiftene knyttet til selskapets drift. 
Dette spesielt sett i lys av en stadig trangere kommuneøkonomi. I tillegg er revideringen av selskapets 
brannordning også sett i lys av et endret risiko- og trusselbilde.  
Selskapet er nå etter grundig gjennomgang og bred dialog med sine eierkommuner inne i 
avslutningsfasen, og ordningen skal behandles av styret i selskapet i to omganger i desember 2020, og 
januar 2021, før eierorganet skal gi den endelig godkjenning i februar 2021. Før kommunestyret skal 
tilslutte seg en ny selskapsavtale i tråd med den reviderte brannordningen innen 30.april 2021.  
Målsetningen for arbeidet er å sikre en fremtidsrettet struktur og en bærekraftig økonomi for selskapet 



og dets eierkommuner.  
 
 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Rådmannen mener at revideringen av brannordningen er grundig og faglig forsvarlig utredet. Den 
ivaretar slik rådmannen vurderer de bestillinger selskapet har fått fra sitt politiske eierskap. Rådmannen 
mener derfor at vi bør legge stor vekt på de fakta og faglige vurderinger som rapporten bygger på.  
Rådmannen vet at brann og redningstjeneste også har i seg en opplevd og følelsesmessig 
trygghetsdimensjon i befolkningen, som ofte settes lik nærhet til materiell og personell.  
 
Det ligger et stort aspekt i samhandling og økt grad av profesjonalisering av beredskapsetater. Det å 
optimalisere bruk av materiell og mannskap på en god måte, og da særlig med tanke på samtrening, vil 
sannsynlig være en styrking av beredskapsnivået rundt i kommunene. 
 
(Sitat fra utredning Salten Brann IKS) 
 
I vurderingen av en god og hensiktsmessig brann- og redningstjeneste som imøtekommer behovene 
avdekket i risiko- og sårbarhetsanalysen, er det vektlagt en helhetlig og optimal løsning for Fauske 
kommune. Dimensjonering av brann- og redningstjenesten er regulert i dimensjoneringsforskriften.  
Dimensjoneringsforskriften setter krav til enhver kommune om å ha et brann- og redningsvesen som er 
organisert, utrustet og bemannet slik at oppgaver pålagt i lov og forskrifter blir utført tilfredsstillende. 
Dette skal sikres gjennom et systematisk beredskapsoppsett basert på prosedyrer, forebygging og 
operativ ledelse som muliggjør optimal samspill mellom innsatslag og støttestyrker. Det er viktig å 
presisere at brannordningen for Fauske kommune må sees i sammenheng med at Salten Brann IKS er 
definert som en brannvernregion.   
 
Sitat slutt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Slik det fremkommer i tabellene presentert ovenfor er forslagene til endringen av brannvernordningen i 
Fauske oppsummert som følger:  
 
Tabell 32, fra utredning Salten Brann IKS 
 

 
 
 
Tabell 33: Fauske brannstasjon, fra utredning Salten Brann IKS 

 
 
 



 
 
Endring av materiell 
Forslaget bygger på en lettere fremskutt enhet i Sulitjelma fremfor dagens klassiske mannskapsbil. 
Rådmannen mener det underbygges at dette er en faglig forsvarlig ordning. Det vil også lette forhold til 
sertifisering, og mannskapsbehov i forbindelse med bemanning av kjøretøyet. Slik rådmannen forstår 
det er alt det kritiske utstyret i en første innsats inntil neste nivå kobles inn tilstede også i en fremskutt 
enhet, selv om vannkapasitet i kjøretøyet er mindre.   
 
Endring bemanning og vaktordning 
Forslaget bygger på en reduksjon i det oppsatte mannskapet i Sulitjelma fra 10 til 8 i dreiende vakt. Det 
er i dag 10 medarbeidere, hvor 4 medarbeidere går i dreiende hjemmevakt, og 6 personer er uten 
vaktordning. Vaktordning i foreslått ny organisering vil videreføres som i dag. 
 
I tillegg foreslås det at røykdykker beredskapen nivå 1 (se side 70 i utredningen der nivå beskrives) i 
Sulitjelma ikke opprettholdes, men settes til nivå 0.  
 
I redegjørelsen til Salten Brann bygger dette på en helhetlig vurdering av risikobilde og krav til 
bemanning (må være 3 personer tilstede for å benytte seg av denne tjenesten). 
Dette betyr blant annet at denne funksjonen normalt sett ikke kan settes inn før innsatsstyrke 2 er 
tilstede, altså når mannskaper fra Fauske er kommet til stedet. Ved å opprettholde dagens ordning, vil 
treningsbehovet være stort og muligens utfordrende å betjene ut fra tilgjengelig mannskaper. Se for 
øvrig 6.1.2 i utredningen for mer utfyllende informasjon.  
 
Vurdering av nye tjenester 
 
I forslaget fremkommer det at man bør vurdere å etablere noen nye tjenester, disse kommer i tillegg til 
den eksisterende kostnaden og vil komme som en eksplisitt kostnad for Fauske kommune hvis ikke 
andre samarbeidsformer kan opprettes og fordeling av kostnader kan skje. 
 
Noen av disse tjenestene er beskrevet i høringsutkastet i den nye Dimensjoneringsforskriften som en 
tenkt kapasitet i fremtiden, og derav en forventning om at kommuner innehar disse tjenestene.  
 
Dette vil være beskrevet som følgende: 
 

· Overflateredning (punkt 6.1.5 i utredningen) 

 
Tungbilredning er en annen sentral kapasitet som det er ønskelig å kunne inneha, derav at ulykker med 
større og tyngre kjøretøy er økende og mer komplisert. Denne er ikke beskrevet på samme nivå i 
Dimensjoneringsforskriften. 
 
Begge ovennevnte tjenester vil være fordelaktig å organisere som interkommunale samarbeid, der 
kostnader fordeles mellom kommunene. En naturlig gjennomfører og forvalter av en slik tjeneste vil 
være i fagmiljøet, i dette tilfellet Salten Brann IKS. Andre mulige samarbeidsformer er også mulig, men 
sannsynlig mer kostbar. 
 
 
 
 
 
 



 
 
Økonomiske konsekvenser 
Salten Brann har fått føringer for innsparinger i driftsbudsjett for sine eierkommuner. På bakgrunn av 
dette har de gjort utredning innen de områder som kan være innsparingspotensial. 
 
Tabell som viser før og foreslått budsjett: 
 

 
 
 
Ny brannordning vil kunne gi en estimert innsparing på ca. TNOK 890.000 for Fauske kommune. 
 
 
Rådmannens konklusjon og oppsummering: 

 
· Rådmannen vurderer at utredningen tar høgde for de forhold det etter lovverket er nødvendig 

å vurdere i forbindelse med brann- og redningstjenestene.  

 
· Rådmannens vurderer at risiko og trusselbildet for Fauske er grundig og utførlig vurdert, og at 

risikoen R = S x K (Risiko er lik sannsynlighet ganger konsekvens) er tilstrekkelig underbygget 
av beskrivelser reel oppdragsstatistikk.  

 
· Rådmannen mener at den foreslåtte revideringen er i tråd med ønsket om spissing i forhold til 

kjerneoppgaver, og at det forespeiles en økonomisk reduksjon av utgiftene til kommunene slik 
selskapet er pålagt.  

 
· Rådmannen understreker også brannordningen for Fauske kommune ikke må ses isolert i 

forhold til tilgjengelig materiell og personell i ulike deler av kommunen, men ses på under ett i 
forhold samordningen av materiell og personell ikke bare i Fauske kommune men i hele Salten 
Brann fellesskapet. I dette ligger også mulig fremtidig samordning og 
effektiviseringsmuligheter på tvers av kommunegrenser. 

 
· Rådmannen vil belyse viktigheten av å se på interkommunale tjenester i de tilfeller tjenester 



som kan samordnes, herunder overflateredning hvis dette blir en forventning i fremtiden. 

 
 
 
Geir Mikkelsen 
rådmann 
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Sammendrag: 
Salten Regionråd gjorde vedtak i møte 19.november 2019, om å rullere Saltenstrategiene for perioden 
2020-2024. Styret i regionrådet ble etablert som styringsgruppe for arbeidet.  
Saltenstrategiene er regionrådets plattform og felles arbeidsgrunnlag for de deltagende kommunene i 
Salten Regionråd, og rulleres i hver valgperiode og formelt tilsluttes av kommunestyrene i samarbeidet. 
Saltenstrategiene er regionrådets felles arbeidsgrunnlag, og rulleres jevnlig, i utgangspunktet hvert 
fjerde år, når nytt regionråd settes. Essensi AS bistår som prosessleder. 
 
Saltenstrategiene skal bidra til å klargjøre fokus for det regionale samarbeidet, samt prioritere 
regionrådets oppgaver for perioden 2020-2024. Strategiene peker også på ønsket fremtidsbilde for 
Salten mot år 2035. Strategidokumentet er oversiktlig og inneholder visjon, hovedmål og fokusområder 
med delstrategier som beskriver hvordan vi skal gjennomføre planen. 
 
På grunn av korona-situasjonen har prosessen blitt noe forskjøvet. Vi ønsker derfor at regionrådet skal 
foreta en behandling av utkast til Saltenstrategier i sitt møte i september 2020, og at de deretter sendes 
til kommunene for innspill og.  



Det er bakgrunnen for saken.  
 
 
Saksopplysninger: 
Saltenstrategiene 2020-2024 har vært tema på regionrådsmøtene i nov-19, februar-20 og juni-20.  
 
Det har vært nedsatt en referansegruppe bestående av Ungdomsrådene i Hamarøy og Saltdal, NHO 
Nordland, Meløy Næringsforum, Visit Bodø, Nord universitet, Bodø 2024, kulturavdelingen i Bodø 
kommune, næringsnettverket i Salten og Rådmanns-/kommunedirektørutvalget. Det har vært 
gjennomført til sammen tre møter i referansegruppen. 
 
Saltenstrategiene 2020-2024 inneholder fremtidsbilde mot 2035, visjon, hovedmål, fokusområder og 
perspektiver med delstrategier som beskriver hvordan planen skal gjennomføres. 
Det skal utarbeides en handlingsplan som skal tydeliggjøre hvordan Saltenstrategiene skal 
gjennomføres, med konkrete prosjekter og handlinger. Handlingsplanen skal ha hovedfokus på initiativ 
som Salten Regionråd har ansvaret for, men kan også omfatte viktige regionale prosjekter hvor 
regionrådet er en støttespiller.  
 
Visjon  
Sammen skaper vi ei spennende framtid i en attraktiv region. 
 
Felleskapets verdigrunnlag:   

· Framtidsrettet. Inkluderende. Naturlig. 
Hovedmål  

· Vi skal stimulere til bolyst, bærekraftig verdiskaping og velferd i Salten. 
 

Fokusområder med delstrategier 
a. Attraktive Salten – bolyst og identitet  

• Øke bolyst, trivsel og livskvalitet  
• Styrke satsing på barn og unge  

• Salten skal være en attraktiv region å besøke  
• Styrke fellesskapskultur og identitet i Salten 
b.  Bærekraftig nærings- og samfunnsutvikling  

• Styrke næringssamarbeidet i Salten  
• Øke samarbeidet om utdanning og forskning  
• Nyskaping og bærekraft  

• Videreutvikle internasjonale allianser 
 
c.  Infrastruktur og kommunikasjon  

• Videreutvikle infrastruktur og smarte kommunikasjonsløsninger  
• Forsterke naturlige bo- og arbeidsområder i Salten  
• Utvikle transportknutepunktene Bodø og Fauske  
• Videreutvikle Bodø som regionsenter 

 
Salten Regionråd er ansvarlig for oppfølging og gjennomføring av Saltenstrategiene.  
Arbeidet vil skje i nært samarbeid med kommunene i Salten og andre viktige samarbeidspartnere.  
Det skal utvikles en egen handlingsplan med konkrete tiltak for å iverksette strategiene. 
Implementering og resultater av Saltenstrategiene blir fulgt opp gjennom: 

· Årlig utvikling av handlingsplan, med allokering av ressurser. 
· Årlig rapportering om status fra administrasjon til Styret i Salten Regionråd. 
· Årlig måling av relevante indikatorer for å følge samfunnsutvikling i Salten. 



· Ved behov rulleres innholdet i Saltenstrategiene i løpet av perioden. 

  
Regionrådet fattet i sitt møte 17.-18. september 2020 (sak 28/20) følgende enstemmige vedtak om 
«Saltenstrategier 2020-2024»:   
 

1.  Salten Regionråd godkjenner utkastet til strategidokumentet “Saltenstrategier 
2020-2024” og anbefaler kommunene å slutte seg til dette. 

2. Salten Regionråd foretar endelig behandling av «Saltenstrategier 2020-2024» i sitt 
møte i november 2020, etter behandling i kommunene.  

3. Styret gis fullmakt til å vedta handlingsplan tilknyttet Saltenstrategiene, samt 
aktuelle måleindikatorer. 

4. Det settes av kr 250.000 til videre arbeid med Saltenstrategiene. Midlene hentes 
fra Styrets disposisjonsfond. 

 
Saksbehandlers vurdering: 
Innholdet i «Saltenstrategier 2020-2024» vil ikke være i strid med kommunens øvrige planverk. 
Strategien understøtter i stor utstrekning de strategiske målsetningene i eget planverk. I arbeidet med 
rulleringen av den nye samfunnsplanen for Fauske vil dette være et grunnlagsdokument.  
 
Fauske er med sin beliggenhet et naturlig knutepunkt i Salten, og det vil være en fordel for oss å være 
del av en sterk og vekstkraftig region der alle kommunene trekker i samme retning og arbeider sammen 
mot felles overordnede mål. Det er derfor rådmannens vurdering at Fauske kommune bør slutte seg til 
og arbeide for realisering av «Saltenstrategier 2020-2024». 
 
 
 
Geir Mikkelsen 
rådmann 
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Innhold Forord

Å skape et samfunn hvor mulighetene er store for alle, er en av vår tids 
viktigste oppgaver. Da må vi fremme bolyst og skape spennende arbeids-
plasser, samtidig som vi forvalter ressursene bærekraftig og sørger for at 
generasjonene etter oss får flere og større muligheter enn det vi har. Dette 
er en stor oppgave som vi løser aller best i fellesskap, og derfor er også 
samarbeid vår inspirasjon når vi har gått sammen om Salten Regionråds 
strategier for perioden 2020–2024. 

Saltenstrategiene gir retning for det regionale samarbeidet og regionrådets 
oppgaver i denne perioden. I strategiplanen har vi samarbeidet om et ønsket 
framtidsbilde for Salten mot år 2035, og vi har meislet ut hvilke verdier 
som skal ligge til grunn for regionrådets arbeid for å nå dette. 

Samtidig som vi har arbeidet med strategiene har vi stått midt i en verdens- 
omspennende pandemi og erfart hvor sårbare vi er som samfunn. Når kriser 
rammer oss, krever det enda mer av vår evne til å arbeide i fellesskap og 
dra i samme retning. Vi vet enda ikke hvordan pandemien vil påvirke oss 
i Salten på sikt, men vi vet allerede nå at den vil utfordre oss i årene som 
kommer. Derfor er Saltenstrategiene og våre felles målsettinger og evne 
til å arbeide sammen kanskje enda viktigere nå enn tidligere. 

Saltenstrategiene er utviklet med bidrag fra en bredt sammensatt 
referansegruppe, en åpen innspillskonferanse med bred deltakelse, styret, 
kommunene og regionrådet. Det er Salten Regionråd som har det over-
ordnede ansvaret for utvikling og implementering av Saltenstrategiene, i 
nært samarbeid med kommunene i Salten og andre samarbeidspartnere 
i samfunns- og næringsliv.

Vi vil takke alle som har bidratt til planen, og ser fram til å samarbeide om 
å realisere Saltenstrategiene. Det er et arbeid som vi håper vil motivere 
og engasjere slik at vi når målsettingen om samarbeid for ei spennende 
framtid for alle i Salten.

Ida Pinnerød
Leder

Kjersti Bye Pedersen
Daglig leder
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Fram ti d sb i l d e og
u tgan gsp u n kt
I arbeidet med saltenstrategiene har vi tatt utgangspunkt i et ønsket
framtidsbilde for Salten, og sammenholdt det med en felles oppfatning
av hva som er ståstedet for regionen per i dag. Målet er å gi et overordnet
perspektiv for hvordan vi ønsker at Salten skal framstå innen 2035.

Saltdal kommune
Foto: Gøran Kristensen

Attraktive Salten – bolyst og identitet

I 2035 er Salten en av Nord-Norges mest folkerike regioner og et
godt sted å bo og virke i, hvor det er etablert trygge og utviklende
oppvekstmiljø. Vi har en balansert demografi, andelen barn og
unge er høyere enn nasjonalt og de unge ønsker å bosette seg i
regionen etter endt utdanning.

Saltens åpenhet og kulturelle mangfold er i sterk utvikling.
En viktig årsak er Bodø som Europeisk kulturhovedstad 2024,
som har bidratt til å posisjonere Bodø som en nasjonal og interna-
sjonal kulturby, og Salten som en kreativ, skapende og pulserende
region – med naturbane kvaliteter og som arena for opplevelser
i verdensklasse. Det jobbes målrettet med styrking og utvikling
av samisk språk og kultur, og Nord universitet, Árran Julevsáme
guovdásj/lulesamisk senter og Duoddara Ráfe/pitesamisk senter
har en viktig rolle i dette arbeidet. Alle kommunene har vedtatt og
godkjent samiske parallellnavn og etablert samiske veiskilt.

Merkevaren «Salten» står sterkt i 2035, og vi opplever stor interesse
fra unge mennesker fra ulike deler av verden som ønsker å bosette
seg i Salten. Som en konsekvens av kulturhovedstadsåret 2024, og
som følge av en spennende reiseliv- og opplevelsesnæring i Salten,
er kultur, opplevelser og mangfold blant våre største styrker.
Dette har blant annet bidratt til 1.000 nye arbeidsplasser innenfor
reiseliv- og opplevelsesnæringen og kreative næringer.

Salten har et sterkt fokus på friluftsliv og folkehelse, som igjen
bidrar til høy livskvalitet i befolkningen. Vi har tatt en ledende
posisjon innenfor helse og oppvekst og er blant de beste i landet
på å gi utdanning, trygghet og muligheter for alle. Det er
etablert en nullvisjon i forebygging av utenforskap og vi har flere
kompetansemiljøer innenfor området som også har bidratt til null
frafall i skolen. Barn og unge opplever en god overgang fra barne-

hage til videregående skole, og skoletilbudet i Salten er blant de
beste i landet. Strukturen i videregående opplæring er tilpasset
nærings- og arbeidslivets behov, både når det gjelder yrkes-
rettede utdanninger og overgangen til høyere utdanning. Det er
et godt utviklet tilbud innenfor videregående opplæring i relativ
nærhet til der ungdommen bor. Knut Hamsun videregående skole
er nasjonalt ledende innenfor friluftsfag, og Sjunkhatten Folke-
høgskole er etablert i Valnesfjord som den eneste folkehøgskolen
som gir et universelt tilbud til unge mennesker fra hele landet.
Nord universitet har stor tilsøkning fra studenter i både inn- og
utland, og er et førstevalg blant unge i Salten.

Økt fokus på kompetanseheving og endringsvilje har bidratt til at
kommunene lykkes med den digitale transformasjonen, demokrati-
utvikling og innbyggerinvolvering. Digitalisering er etablert som
en del av kommunenes kjernevirksomhet, og vi har et fullverdig
bredbåndstilbud i hele regionen. Som et resultat av flere mål-
rettede regionale satsinger, er det regionale samarbeidet ytterligere
styrket og det er etablert et felles ungdomsråd for hele Salten.
Vi er i front når det gjelder samarbeid med frivillig sektor.

Bærekraftig nærings- og samfunnsutvikling

Som et resultat av et mangfoldig og bærekraftig nærings- og
arbeidsliv, er Salten blant de regionene i landet med høyest
verdiskaping og en viktig bidragsyter inn i den nasjonale økonomien.
Regionen har en sterk og konkurransedyktig industri hvor det
«grønne skiftet» har stort fokus. Kraftforedlende industri, mineraler,
marine næringer, og skog- og landbruksnæringer, samt reiseliv og
kreative næringer, er våre fremste eksportnæringer, basert på en
bærekraftig og høyteknologisk utvikling. Salten er et utstillings-
vindu for bærekraftige byer og samfunn, for framtidens energiløs-
ninger og eksport av grønn energi, og grønn luftfart.

Salten mot 2035 – et ønsket framtidsbilde
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Gjennom økt fokus på bio- og sirkulærøkonomi er verdikjedene
innenfor flere sektorer utvidet. Som en konsekvens av dette er det
etablert flere tjenesteytende næringer hvor gjenbruk og resirku-
lering er viktige fokusområder. Næringslivet preges av nytenking
og god samhandling, med etablering av nye fremtidsrettede
næringsklynger. Arbeidslivet er preget av et høyt innslag av arbeids-
takere fra Norge og andre nasjoner, særlig innenfor forskning og
nyetableringer.

Nord universitet besitter høy kompetanse og sterke fagmiljøer
innenfor akvakultur og økologisk økonomi. Dette har i stor grad
bidratt til å videreutvikle Saltens rolle som leverandør til marine
og andre næringer. Nord universitet tilbyr relevante utdanninger til
nærings- og arbeidslivets behov, og er en viktig samarbeidspart-
ner for økt innovasjon i Salten.

Infrastruktur og kommunikasjon

Saltens naturlige bo- og arbeidsregioner er forsterket gjennom ny
og forbedret infrastruktur. Det er gjort betydelige oppgraderinger
langs vei, sjø og jernbane, og flere nye investeringer har gitt vel-
fungerende transportkorridorer som har åpnet for nye markeder
og muligheter. «Kystriksveien» fra Bodø til Namsos er anerkjent

Gildeskål kommune
Foto: Katrine Sørgård

som en viktig transportåre og en av verdens vakreste turistveier,
og forsterker et sammensatt næringsliv og levende kystsamfunn.

Bodø Internasjonale Lufthavn er etablert og byggingen av
«Ny by – Ny flyplass» er kommet godt i gang med de ringvirkning-
ene dette gir for hele regionen. Den nye lufthavnen bidrar til at
landsdelen, Europa og verden forøvrig er lett tilgjengelig. En tydelig
effekt er økt internasjonalisering i næringsliv og befolkning.

Bodø har styrket sin rolle som intermodalt transportknutepunkt og
det er lagt til rette for økt transportvirksomhet via fly, sjø og bane.
Fauske er videreutviklet som logistikknutepunkt for omlasting av
gods, med ny og moderne godsterminal. Den nye «Nord-Norge-
linjen» har flyttet mye av godstrafikken til sjø og bane. Kommu-
nene rundt byene er lett tilgjengelig og videreutviklet til levende
steder med gode tilbud til befolkning og næringsliv.

Som følge av økt fokus på smarte transportløsninger er det
utviklet miljøvennlige og førerløse løsninger i regionen. I tillegg
er den digitale infrastrukturen videreutviklet med full fiber- og bred-
båndsdekning i hele Salten, noe som bidrar til gode og attraktive
bo- og arbeidssteder i alle kommunene. Nordlandsbanen er
oppgradert og etablert som en null-utslippsbane, og Nord-Norge-
banen er under planlegging og etablering fra Fauske og nordover.

1.2 Nåsituasjon for Salten

Salten består av 10 kommuner, hvorav tre av disse har samisk
parallellnavn; Beiarn, Bodø-Bådåddjo, Fauske-Fuosko, Gildeskål,
Hábmer-Hamarøy, Meløy, Rødøy, Saltdal, Steigen og Sørfold.
Regionen er på 25 088,22 km² (kilde: Kartverket), hvorav 12 947,70
km² er landareal (fastland og øyer). Avstanden mellom Fauske –
Oslo er den samme som Fauske – Nordkapp.

Regionen har pr. 1. januar 2020 om lag 84.500 innbyggere, hvorav
74 prosent er bosatt i Saltens to bykommuner, med 62 prosent
i fylkeshovedstaden Bodø og 12 prosent i Fauske. Den øvrige
bosettingen er spredt rundt i de åtte distriktskommunene i Salten,
og mer enn hundre ulike nasjonaliteter er representert i regionen.

Salten kan by på fem nasjonalparker, lang og vakker kystlinje,
Norges nest største isbre, en fantastisk skjærgård og øyrike,
grotter, mektige fjell og et godt og variert kulturtilbud. Her kan
du både ta del i et pulserende kultur- og byliv, og ha unike na-
turopplevelser.

Salten besitter store naturressurser og har en meget sterk
og konkurransedyktig industri med et stort potensial for videre
vekst. Viktige næringer er eksportrettet og kraftforedlende
industri, vannkraft, bygg og anlegg, marine næringer og skog- og
landbruksnæringer, reiseliv og tjenesteytende næringer, i tillegg
til offentlig sektor.

Salten har et godt utviklet interkommunalt samarbeid og et godt
utgangspunkt for å realisere nye muligheter og møte utfordringe-
ne i årene framover.

Salten har noen sentrale
fortrinn som bør utnyttes
i større grad:

• Viktige natur- og kulturressurser, herunder lang
kystlinje og store arealer.

• Bodø som Europeisk kulturhovedstad i 2024.
• «Grønne» og sterke næringsmiljø som for eksempel

industri, kraftoverskudd, skog- og landbruk, reiseliv/ kultur
og marine næringer.

• Sterke kompetansemiljø innen ulike sektorer.
• Universitetsby og –region.
• Bredt og godt interkommunalt/regionalt samarbeid
• Fylkeshovedstad med storflyplass, og satsing på

«Ny By – Ny flyplass».

Salten har også noen
sentrale utfordringer som
bør ha særlig fokus:

• Demografi, herunder svak befolkningsutvikling,
lave fødselstall og færre unge.

• Mange unge flytter ut av regionen.
• Tilgang på arbeidskraft, både i privat og offentlig sektor
• Samferdsel med til dels nedbygging av tilbud,

spesielt i distriktene og langs kysten.
• Dårligere kollektivløsninger og manglende utbygging

av bredbånd vanskeliggjør nærings- og samfunnsutvikling.
• Usikker kommuneøkonomi.
• Ringvirkninger som følge av Covid-19 pandemien,

som økt arbeidsledighet, konkurser, etc.
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M ål og foku som råder

Hábmera suohkan
Hamarøy kommune
Foto: Andreas Ellingsen

Strategier 2020-2024

8

Sammenhengen og helheten i Saltenstrategiene er illustrert
nedenfor, med visjon, verdier og mål for perioden, samt tre
fokusområder med delstrategier som viser hvordan vi vil
satse for å nå våre mål i perioden.

Visjon

Sammen skaper vi ei spennende framtid
i en attraktiv region.

Våre verdier

Framtidsrettet. Inkluderende. Naturlig.

Hovedmål

Vi skal stimulere til bolyst, bærekraftig
verdiskaping og velferd i Salten.

Fokusområder med delstrategier

a
Attraktive Salten – bolyst og identitet

• Øke bolyst, trivsel og livskvalitet
• Styrke satsing på barn og unge
• Salten skal være en attraktiv

region å besøke
• Styrke fellesskapskultur og

identitet i Salten

b
Bærekraftig nærings- og
samfunnsutvikling

• Styrke næringssamarbeidet i Salten
• Øke samarbeidet om utdanning

og forskning
• Nyskaping og bærekraft
• Videreutvikle internasjonale allianser

c
Infrastruktur og kommunikasjon

• Videreutvikle infrastruktur og smarte
kommunikasjonsløsninger

• Forsterke naturlige bo- og
arbeidsområder i Salten

• Utvikle transportknutepunktene
Bodø og Fauske

• Videreutvikle Bodø som regionsenter

Helhet
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Sam m en skap er
vi ei sp en n en d e fram ti d i
en attrakti v regi on .

Ved valget av begrepene sammen og vi vektlegger vi at samar-
beid skal stå i fokus. Dette betinger et forpliktende samarbeid
mellom Salten Regionråd og kommunene i Salten, men også at
samarbeid med andre aktører, utviklingsmiljøer og regionale og
nasjonale myndigheter skal ha fokus.

Med skapermener vi at vi skal skape verdier i næring og samfunn
på en bærekraftig måte. Vi har et nyskapende nærings- og
arbeidsliv som bidrar til utvikling og verdiskaping. Vi er fremover-
lente og skapende innenfor kunst, kultur og kreative næringer.

Ei spennende framtid i en attraktiv regionbygger på at Salten
skal være et godt sted å bo og virke i, og besøke. Regionen besitter
store naturressurser som gir gode muligheter for rekreasjon
og næringsutvikling. Salten skal være en attraktiv og levende
region med muligheter for alle, med et spennende og mangfoldig
nærings- og arbeidsliv.

Fauske kommune
Foto: Frida Xiang

Visjon

10

Verdigrunnlag

For å oppnå vår visjon og våre mål skal vårt samarbeid basere
seg på et sett av felles verdier. Disse holdningene skal prege
samarbeidet i vår egen organisasjon og vårt samarbeid med
andre, både i og utenfor regionen.

Framtidsrettet

Vi ser muligheter og er kreative.
Vi søker kunnskap og er nysgjerrige.
Vi utvikler bærekraftige lokalsamfunn
og næringsliv.

Inkluderende

Vi unner hverandre å lykkes og
spiller hverandre gode.
Vi er gode på innbyggerinvolvering,
og er rause og åpne for hverandre
og andre.

Naturlig

Vi er ekte og tydelige.
Vi lever i et samspill og tar
vare på hverandre og naturen.
Vi er stolte av vår kultur og
identitet, og søker utvikling der
vi har naturlige fortrinn.

Foto: Jan Finnstad

Foto: Anders Bergkvist
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Sørfold kommune
Foto: Igor Kostin

Mål for Saltenstrategiene 2020–2024

Vi skal sti m u l ere ti l bol yst,
bærekrafti g verdi skapi n g
og vel ferd i Sal ten .

Foto: Elisa Nilsen Foto: Frank Dahl
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Fokusområder

For å realisere hovedmålet har vi
definert tre fokusområder med delmål
som vi skal satse ekstra på i Salten:

Attraktive Salten –
bolyst og identitet

Salten skal være en attraktiv region
å bo og arbeide i, og besøke.

Bærekraftig nærings-
og samfunnsutvikling

Øke kompetansen, verdiskaping
og sysselsetting i et framtidsrettet
næringsliv.

Infrastruktur og
kommunikasjon

Styrke naturlige bo- og
arbeidsområder, og Salten som et
helhetlig servicemarked.

a b c

14

Bærekraftig utvikling

FN har definert 17 bærekraftsmål gjennom FNs 2030 Agenda for
bærekraftig utvikling som reflekterer miljømessig, økonomisk
og sosial bærekraft. Gjennom bevisstgjøring av disse målene i
Saltenstrategiene ønsker vi å bidra til å fremme verdier og hold-
ninger for et mer bærekraftig samfunn.

Sosial bærekraft innebærer at vi vil jobbe for at alle mennesker
skal ha like sjanser til et godt liv gjennom tilgang til skole, ut-
danning og arbeid, og ved å forhindre diskriminering.

Det grønne skiftet setter fokus på at Norge skal bli et lavutslipps-
land, og gir oss muligheter for utvikling av nye produkter, tjenester
og teknologiske løsninger. Våre konkurransefortrinn kan forsterkes
blant annet innen industri basert på fornybar energi og produksjon
av lokale råvarer. Miljøvennlige og smarte transportløsninger
vil ha stor betydning for reduksjon av utslipp fra samferdsels-
sektoren i vår region.

Relevante bærekraftsmål er synliggjort under hvert fokusområde
i strategiplanen.

Samisk kultur, liv og virke

Salten er en region med innbyggere fra ulike samiske språk-
områder og hvor én av våre kommuner, Hábmer-Hamarøy er et
samisk forvaltningsområde med ansvar for lulesamisk språk.
Det bor samer i alle kommunene i Salten.

I Salten har vi et mål om å styrke og utvikle samisk språk og
kultur, hvor blant annet Nord universitet, Árran Julevsáme
guovdásj/lulesamisk senter og Duoddara Ráfe/pitesamisk
senter spiller en viktig rolle. I Salten gis det i dag et samisk
språktilbud fra barnehage til og med videregående skole, og
Bodø er også vertskapsby for samiske studenter.

Et aktivt forhold til den samiske delen av vår kulturarv er viktig,
og vi ønsker å jobbe målrettet for å fremme likeverd og forhindre
diskriminering.

Bodø som Europeisk kulturhovedstad 2024

Høsten 2019 ble Bodø utnevnt til å være Europeisk Kulturhovedstad
i 2024, med hele Nordland som arena. Dette er både et kunst-
og kulturprosjekt og et samfunnsutviklingsprosjekt som
gjennom sterk involvering og medvirkning, i utvikling og
gjennomføring av prosjektet, vil gi langsiktige ringvirkninger
til hele landsdelen.

Flere strategiske målområder for Bodø som Europeisk kultur-
hovedstad 2024 er sammenfallende med Saltenstrategiene:
• Å gjøre Nordland mer attraktiv med tanke på å besøke,

studere, bo og arbeide i regionen
• Å knytte oss tettere til befolkningsgrupper vi i dag ikke

når i tilstrekkelig grad
• Å styrke fasiliteter/infrastruktur i bygd og by,

og skape et sterkt nettverk av levende plasser
• Å styrke karrieremuligheter innen kreative næringer

Bodø som Europeisk kulturhovedstad vil gi grunnlag for betydelig
vekst innen kreative næringer både før, i og etter 2024. Selskapet
Bodø2024 skal ivareta videre planlegging og gjennomføring av
prosjektet, og Salten Kultursamarbeid vil ha en viktig rolle som
pådriver og tilrettelegger for utviklingen som skal skje i regionen.

Digitalisering

Norge ligger langt fremme i bruk av teknologi og har en veldreven
og effektiv offentlig sektor. På tross av dette opplever kommunene
utfordringer i oppgaveløsing og leveranse. Digitaliserings-
behovet er et resultat av de utfordringer Norge og offentlig sektor
står overfor, både innen effektivisering og for å kunne levere enda
bedre tjenester til innbyggere, næringsliv og frivillige organisa-
sjoner.

Salten Regionråd har i samarbeid med kommunene i Salten,
derfor valgt å etablere ei målrettet satsing gjennom prosjektet
«Ett digitalt Salten». Visjonen er å levere en «enklere hverdag
for innbyggere og næringsliv i Salten» gjennom økt fokus på
digitalisering, og forenklede prosesser og tjenestetilbud.

På tvers av de tre fokusområdene har
vi definert fire sentrale perspektiver som
alle innebærer en mulighet:

Bodø kommune
Foto: Cato Lauvli
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Fokusområde: Attraktive Salten – bolyst og identitet

Rødøy kommune
Foto: Lukas Loette

a
Sal ten skal være en
attrakti v regi on å bo og
arbei de i , og besøke.

Delstrategier

Øke bolyst, trivsel og livskvalitet

• Utvikle bostedskvalitet i by og bygd og etablere
regionalt samarbeid knyttet til profilering av det å
bo, studere og arbeide i Salten.

• Fremme Saltens fortrinn med hensyn til friluftsliv, norsk
og samisk historie og kultur, opplevelser og arbeidsliv.

• Tilby gode kommunale og digitale tjenester, og god
innbyggerinvolvering.

Styrke satsing på barn og unge

• Ta i bruk og utvikle de unges evner og ressurser
gjennom en null-visjon for utenforskap.

• Arbeide aktivt for at unge voksne vil bo og flytte til regionen.
• Etablere en god overgang fra barnehage til videregående

skole, uten frafall i skolen, og god overgang fra
videregående skole til nærings- og arbeidslivet
og til høyere utdanning.

• Økt satsing på flere lærere i skolen og på samisk språk.

Salten skal være en attraktiv region å besøke

• Tydelig mandat og forventning til Visit Bodø som
destinasjonsselskap for hele Salten, herunder proaktiv
bærekraftig reisemålsutvikling.

• Etablere felles masterplan for reiseliv i Salten som også
inkluderer opplevelser, blant annet tilknyttet Saltens fem
nasjonalparker, lokalmat og norsk og samisk kultur.

• Utvikle Salten som en attraktiv kulturregion med
langsiktige ringvirkninger av Bodø som Europeisk
kulturhovedstad 2024, herunder å samarbeide om å
dokumentere og følge opp samfunnseffekter av satsingen.

Styrke fellesskapskultur og identitet i Salten

• Bygge stolthet og felles identitet ved økt bevissthet
om vår historie og unike kvaliteter.

• Videreutvikle samarbeidet i og utenfor regionen,
og etablere flere møtesteder på tvers av
ulike miljø, kulturer, alder og geografi.

• Tale med én tydelig stemme gjennom felles budskap
på vegne av regionen.
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Fokusområde: Bærekraftig nærings – og samfunnsutvikling

b
Øke kom petan sen ,
verdi skapi n g og syssel setti n g
i et fram ti dsrettet n æri n gsl i v.

Meløy kommune
Foto: Pernille Frøskeland

Delstrategier

Styrke næringssamarbeidet i Salten

• Tydelig mandat og forventninger til Næringsnettverket
i Salten ved å understøtte vedtatte regionale planer for
utvikling, blant annet innen havbruk, mineral og reiseliv.

• Stimulere til nyetableringer, spesielt innen bio- og
sirkulærøkonomi og kreative næringer.

• Samarbeide om næringsvennlige og gode digitale
tjenester til næringslivet i Salten.

Nyskaping og bærekraft

• Stimulere til nyskaping i eksisterende og nytt
næringsliv innen områder som fremmer bærekraft og
sirkulærøkonomi. Herunder økt satsing på marine
næringer, lokale råvarer og industri basert på fornybar energi.

• Målrettet satsing på kulturopplevelser som gir varige
lokale arbeidsplasser i tilknytning til Bodø som
Europeisk kulturhovedstad 2024.

• Støtte opp under markedsføring av Salten som
etablerersted.

Videreutvikle internasjonale allianser

• Utnytte internasjonale samarbeidsmuligheter som
Bodø som Europeisk kulturhovedstad 2024 og
«Ny by – Ny flyplass» gir.

• Videreutvikle samarbeidet mellom kommunene i
Salten og Nord-Norges Europakontor i Brussel.

• Forsterke samarbeidet øst-vest, mellom Salten og
Nordkalotten.

Øke samarbeidet om utdanning og forskning

• Samarbeide om å tilpasse strukturen i videregående
opplæring til nærings- og arbeidslivets behov,
og i relativ nærhet til ungdommens hjemkommune.

• Tydelig mandat og forventning til Nord universitet om
å ta en ledende rolle og posisjon som et attraktivt
forsknings- og studiested, både for lokale, nasjonale
og internasjonale studenter.

• Utvikle samarbeid og partnerskap mellom kommuner,
næringsliv og utdannings- og forskningsinstitusjoner
om relevante utdanningsbehov, studentoppgaver,
rekrutteringstiltak, forskning og innovasjon.
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Fokusområde: Infrastruktur og kommunikasjon

c
Styrke n atu rl i ge bo- og
arbei dsom råder, og Sal ten som
en h el h etl i g servi ceregi on

Beiarn kommune
Foto: Andreas Ellingsen

Delstrategier

Videreutvikle infrastruktur og smarte
kommunikasjonsløsninger

• Jobbe for at prioriterte veiprosjekter blir realisert,
både riksveier og fylkesveier.

• Støtte opp under utbyggingen av Nye Bodø lufthavn
og Bodø som kompetansesenter for grønn luftfart.

• Jobbe for en oppgradering av Nordlandsbanen og
styrking av tilbudet på Nordlandsbanen og Saltenpendelen.

• Støtte opp under planlegging og etablering av
Nord-Norgebanen fra Fauske og nordover.

• Jobbe for re-etablering av Nord-Norgelinjen.
• Utvikle smarte og bærekraftige kommunikasjons-

løsninger i regionen, og bringe inn miljøperspektivet i
sterkere grad.

• Jobbe for at innbyggere og næringsliv får et
fullverdig bredbåndstilbud i hele regionen.

Utvikle transportknutepunktene
Bodø og Fauske

• Styrke Bodøs rolle som intermodalt knutepunkt med
terminal for tog, sjø og bil, og legge til rette for økt
transportvirksomhet via fly, sjø og bane.

• Videreutvikle Fauske godsterminal for effektiv
håndtering av godstransport.

Forsterke naturlige bo- og
arbeidsområder i Salten

• Tilrettelegge for at folk kan bo og arbeide i distriktene
ved å videreutvikle gode og bærekraftige transporttilbud
med buss, båt og ferge, også for besøkende.

• Etablere samisk parallellnavn og skilting i kommunene.

Videreutvikle Bodø som
regionsenter

• Innlemme Bodø i byvekstavtale med Staten.
• Støtte opp under prosjektet «Ny by – Ny flyplass».
• Støtte opp under Bodø som Norges luftfartsby,

knutepunkt for luftfartsteknologi og inn-/ utflygninger
til og fra landsdelen.
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Oppføl gi n g av
Sal ten strategi en e

Steigen kommune
Foto: Kjell Stian Brunes

Salten Regionråd er ansvarlig for oppfølging og gjennomføring
av Saltenstrategiene. Arbeidet vil skje i nært samarbeid med kommunene i
Salten og andre viktige samarbeidspartnere.

Det skal utvikles en egen handlingsplan med konkrete tiltak for å
iverksette strategiene. Denne danner grunnlag for budsjettering,
ressursallokering og finansiering av prosjekter og tiltak.

Resultater av det strategiske arbeidet skal måles ved å følge både
kvalitative og kvantitative måleindikatorer for samfunnsutvikling i perioden.

Implementering og resultater av Saltenstrategiene blir fulgt opp gjennom:

• Årlig utvikling av handlingsplan med allokering av ressurser.
• Årlig rapportering om status fra administrasjon til styret i Salten Regionråd.
• Årlig måling av relevante indikatorer for å følge samfunnsutviklingen i Salten.
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Salten Regionråd

Sjøgata 27, 8006 Bodø
75 54 86 00
regionradet@salten.no
www.salten.no

Beiarn Bodø Fauske Gildeskål Hábmer
Hamarøy

Meløy Rødøy SteigenSaltdal Sørfold
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